
Protokół Nr …/2020 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, 

Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego, Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki, 

Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich 

z dnia 23 listopada 2020 r. 

 

 

Na posiedzeniu obecni według załączonych list obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia 

3. Omówienie i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych w 2020 roku; 

2) przystąpienia Gminy Gołdap do wykonania działalności w zakresie usług telekomunikacyjnych. 

4. Przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap 

  na lata 2021-2036 oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Gołdap  

  na 2021 rok. 

5. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich  Janina Pietrewicz. Powitała 

członków komisji, pracowników Urzędu i przybyłych gości. 

 

Do pkt 2  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła porządek posiedzenia.  

 Do porządku posiedzenia uwag nie zgłoszono. 

 

Do pkt 3 

 1)  

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie emisji obligacji komunalnych w 2020 roku. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że z uwagi na brak możliwości wcześniejszego wykupu obligacji 

wyemitowanych w 2013 roku dokonuje się zmiany w treści Uchwały Rady Miejskiej w Gołdapi z dniu 8 lipca 

2020 roku w sprawie emisji obligacji komunalnych w 2020 roku. Pierwotny zapis dotyczył przeznaczenia emisji 

obligacji na sfinansowanie planowanego deficytu oraz wcześniej zaciągniętych zobowiązań.  

 

 Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych w 2020 roku. 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 2 za , 1 przeciw 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 5 za, 1 wstrzymujący  

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 3 za,  2 przeciw 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za.  

 

 2) 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Gołdap do wykonania działalności w zakresie usług telekomunikacyjnych 

P.o. Kierownika WA Róża Popławska powiedziała, że Gmina Gołdap przystąpiła do ogłoszonego przez 

Centrum Projektów Polska Cyfrowa konkursu „POPC 1.1. Publiczny internet dla każdego”. Przedmiotem 

konkursu jest wyłonienie projektów, które przyczynią się do osiągnięcia celu szczegółowego 1 Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2020 „Wyeliminowanie terytorialnych różnic w możliwości dostępu 

do szerokopasmowego Internetu o wysokich przepustowościach Publiczny internet dla każdego”. Kwota dla 

każdego przewidywanego dofinansowania wynosi 64 368,00 zł. (Planowany całkowity koszt inwestycji wynosi 

około 100 000,00 zł, w budżecie Gminy Gołdap na rok 2021 zaplonowano kwotę 30 000,00 zł na ten cel).  

W ramach projektu zostaną uruchomione 3 punkty dostępowe wewnętrzne i 8 punktów dostępowych 

zewnętrznych. Planowane lokalizacje: punkty wewnętrzne w Urzędzie Miejskim w Gołdapi, punkty zewnętrzne 



zlokalizowane w parku miejskim oraz przy Orliku. We wskazanych lokalizacjach zostaną zainstalowane punkty 

dostępowe wyposażone w niezbędny sprzęt. Wniosek złożony przez Gminę Gołdap w ramach konkursu spełnił 

wszystkie kryteria wyboru projektów (formalne i merytoryczne). W celu podpisania umowy o dofinansowanie 

niezbędne jest wpisanie do rejestru jednostek samorządu terytorialnego wykonujących działalność w zakresie 

telekomunikacji prowadzonego przez Prezesa Urzędu Komunikacji Elektronicznej. Gmina wykonuje działalność 

w zakresie usług telekomunikacyjnych na podstawie uchwały organu stanowiącego. Działalność gminy polegać 

będzie na usłudze dostępu do internetu przez publicznie dostępne punkty dostępu do internetu bez pobierania 

opłat. 

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zapytał, dlaczego zostały wskazane takie lokalizacje. 

P.o. kierownika WA Róża Popławska odpowiedziała, że wskazane lokalizacje posiadają niezbędną 

infrastrukturę. 

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zapytał, czy czas usługi będzie miał ograniczenia. 

Pracownik Piotr Mietliński odpowiedział, że czas dostępu będzie ograniczony do pół godziny podczas 

jednego logowania.  

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zapytał, jaki jest zakładany roczny koszt utrzymania.  

Pracownik Piotr Mietliński odpowiedział, że w następnym roku Urząd planuje podłączenie do światłowodu, 

więc usługa będzie z łącza Urzędu. 

 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

Gminy Gołdap do wykonania działalności w zakresie usług telekomunikacyjnych 

W głosowaniu jawnym Komisje zaopiniowały projekt uchwały: 

- Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego – 3 za 

- Komisji Zdrowia, Uzdrowiska, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego – 6 za 

- Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Turystyki – 5 za 

- Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich – 3 za. 

 

Do pkt 4 

  Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gołdap na lata 2021-2036 oraz projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Gołdap na 2021 rok. 

 

Skarbnik Gminy Edyta Białek powiedziała, że dochody budżetu gminy w wysokości 111.097.409,95 zł,  dochody 

bieżące w wysokości 101.676.996,93 zł, dochody majątkowe w wysokości 9.420.413,02 zł. Wydatki budżetu 

gminy w wysokości 118.592.731,78 zł, wydatki bieżące w wysokości 103.826.044,12 zł, wydatki majątkowe  

w wysokości 14.766.687,66 zł. Wydatki inwestycyjne w 2021 roku w wysokości 14.766.687,66 zł. Wydatki  

na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności 

oraz pozostałe środki pochodzące ze źródeł zagranicznych nie podlegające zwrotowi w wysokości  

11.043.721,97 zł. Dochody i wydatki związane z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań 

zleconych jednostce samorządu terytorialnego odrębnymi ustawami. Dochody i wydatki związane z realizacją 

zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu terytorialnego. Deficyt 

budżetu gminy w wysokości 7.495.321,83 zł zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi z emisji 

obligacji w kwocie 4.500.000,00 zł i wolnymi środkami pochodzącymi z rozliczeń z lat ubiegłych w kwocie 

2.995.321,83 zł. Przychody budżetu w wysokości 10.967.169,83 zł, w tym środki z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w kwocie 1.769.466,70 zł, rozchody w wysokości 3.471.848,00 zł. Limity zobowiązań  

z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek oraz emitowanych papierów wartościowych zaciąganych  

na sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie do 4.000.000,00 zł oraz sfinansowanie planowanego 

deficytu budżetu w kwocie 4.500.000,00 zł. Ustala się dochody w kwocie 420.000,00 zł z tytułu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 326.000,00 zł na realizację zadań 

określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. Ustala się wydatki 

w kwocie 100.000,00 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii. 

Ustala się dochody i wydatki z tytułu opłat i kar, o których mowa w art. 402 ust. 4-6 i art. 403 ustawy z dnia  

27 kwietnia 2001 r. – Prawo ochrony środowiska - dochody w wysokości 30.000,00 zł, wydatki w wysokości 

30.000,00 zł. Ustala się dochody w kwocie 3.200.000,00 zł z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz wydatki w kwocie 3.735.148,00 zł związane z pokrywaniem kosztów funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami, o których mowa w art. 6r ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach. Ustala się plan dochodów i wydatków związanych z realizacją inwestycji  

z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, o którym mowa art. 65 ustawy z dnia 31 marca 2020 r. o zmianie 



ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem  

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacjach kryzysowych oraz niektórych innych 

ustaw. Wydatki budżetu na 2021 obejmują zadania jednostek pomocniczych gminy na łączną kwotę – 671.540,96 

zł w tym ze środków funduszu sołeckiego na kwotę 621.540,96 zł. Plan dochodów i wydatków w łącznej kwocie 

rachunków dochodów samorządowych jednostek budżetowych prowadzących działalność na podstawie ustawy 

o systemie oświaty i wydatków nimi sfinansowanych - dochody wynoszą1.153.395,00 zł, wydatki wynoszą 

1.153.395,00 zł. Ustala się rezerwę ogólną w wysokości 280.000,00 zł. Ustala się rezerwy celowe na realizację 

zadań z zakresu zarządzania kryzysowego w wysokości 350.000,00 zł oraz na realizację budżetu obywatelskiego 

w wysokości 150.000,00 zł. Upoważnia się Burmistrza Gołdapi do zaciągania kredytów i pożyczek oraz 

emitowania papierów wartościowych do wysokości limitów zobowiązań na finansowanie przejściowego deficytu 

budżetu, finansowanie planowanego deficytu budżetu, lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach 

bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy, dokonywania innych zmian w planie 

wydatków niż określone w art. 257 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych, z wyłączeniem 

przeniesień wydatków między działami, tj. do przenoszenia wydatków między planowanymi wydatkami 

inwestycyjnymi pomiędzy zadaniami nie powodującymi ich zwiększenia w danym dziale i nie powodujących 

likwidacji tego zadania, wynagrodzeniami i składkami od nich naliczanymi nie powodujących zwiększenia limitu 

wynagrodzeń, przekazania uprawnień kierownikom jednostek budżetowych do dokonywania przeniesień  

w planie wydatków bieżących w obrębie wydatków działu. Przyjmuje się, iż uzyskane przez jednostki budżetowe 

zwroty wydatków dokonanych w tym samym roku budżetowym zmniejszają wykonanie planowanych wydatków 

w tym roku budżetowym, natomiast uzyskane przez jednostki budżetowe zwroty wydatków dokonanych  

w poprzednich latach budżetowych stanowią dochody budżetu gminy. Plan dochodów w kwocie 111.097.409,95 

zł. Plan wydatków w kwocie 118.592.731,78 zł. Deficyt w kwocie 7.495.321,83 zł. Rozchody w kwocie 

3.471.848,00 zł. Planowane zadłużenie na koniec roku wynosi 52.933.558,00 zł. 

 

Do pkt 5 

  

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz zapytał, czy już jest informacja jakie wpłynęły projekty do Budżetu 

Obywatelskiego. 

Kierownik Wydziału WKS Justyna Charkiewicz odpowiedziała, że wpłynęło 8 projektów – 3 na terenie 

miejskim oraz 5 na terenie wiejskim. Trwa weryfikacja projektów pod względem merytorycznym i formalnym. 

Członek Komisji Marian Chmielewski powiedział, że rolnicy dostają informację o wywiezieniu folii  

i sznurków do punktu zbiorczego w Kośmidrach. Zapytał, czy rolnicy będą mogli dostarczyć odpady  

w późniejszym terminie niż listopad 2020 r.  

Członek Komisji Zbigniew Makarewicz powiedział, by zrobić przegląd oświetlenia. W niektórych miejscach 

spacerowych nie działają lampy. 

Przewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz powiedziała, że brak jest oświetlenia na obwodnicy od strony 

Jabramowa do pierwszego skrzyżowania w kierunku Gołdapi. 

Skarbnik Gminy Edyta Białek zapytała, czy radni mają pytania do przedstawionych w dniu dzisiejszym 

projektów uchwał.  

Kierownik Wydziału GPO Beata Kołakowska powiedziała, że na przełomie października/listopada była 

podpisywana umowa na zbiórkę i wywóz folii rolniczych. Wskazany termin wywozu folii jest ostateczny, gdyż 

z końcem roku program dobiega końca. 

Radny Andrzej Tobolski powiedział, że gmina planuje w następnym roku zaciąganie kolejnych obligacji. 

Gmina Gołdap dochodzi do 60 mln zł. Powiedział, że posiada dużo dokumentów świadczących  

o nieprawidłowościach przy budowie Zakładu Przyrodoleczniczego.  

Burmistrz Gołdapi Tomasz Luto odpowiedział, że są niektóre rzeczy wymagające unormowania ale nie  

są to rażące rzeczy, jak to przedstawia radny Andrzej Tobolski.  

Marian Mioduszewski powiedział, że otrzymał pismo od kierownika budowy w sprawie nieprawidłowości 

przy budowie Zakładu Przyrodoleczniczego nad którym się pochyli na najbliższym posiedzeniu Komisja 

Rewizyjna. 

 

       Protokołowała              Przewodnicząca Komisji 

/-/     Katarzyna Krusznis                    /-/ Zofia Syperek  

 


